[bookmark: _GoBack]Předpřítomný čas - je téma nové látky. 
· Je to jeden z nejvíce používaných časů  !!!
· Vyjadřuje to (děj), který se stal v minulosti a on sám nebo jeho následek trvá do přítomnosti – proto tedy předpřítomný.
· Tvoří se tak, že použijeme sloveso HAVE / HAS (ve 3. os.) a přídáme trpný tvar sloves (v tabulce ten třetí…go  - went – gone) 
· Zašlu vám později ucelený přehled použití
· Nejtěžší je poznat kdy použít tento čas, a kdy minulý prostý – pro přehled přiložena tab. č. 2
· Hlavně se pojí s výrazy JUST – právě, never – nikdy (slova jsou mezi have a slovesem !) , už – yet – na konci věty v otázce a v záporu, kdy yet na konci věty překládáme JEŠTĚ NE, already – už – pouze v oznamovací větě
· Since – od, for- po nějakou dobu a dále po ever.
Příklady:
1. Už jsi viděl Johna ? Have you seen John yet? Právě jsem ho potkal. I have just met him.
2. Nikdy nebyla v Itálii.She has never been to Italy. (pozor ! been se zde pojí s TO nikoli s in )
3. Uź Petr ten mail poslal ? Has Petr sent the email yet ?
4. Ne, ještě ho neposlal. No, he hasn´t sent it yet.
5. Ano, už ho poslal. Yes, he has already sent it.
6. Známe se 2 roky.  We have known each other for 2 years
7. Bydlíme tady od r. 2010.  We have lived here since 2010.

A teď použití min času:
Odpověď na první větu v minulém čase :
Ano, potkal jsem ho před chvílí. Yes, I met hi,m a moment ago.
Yes, I was in Italy last year twice.
Peter sent the email yesterday.
We met in August.
I (had) lived in Brno, but in 2010  I moved to ML.

…a dále pozot- otázka :
Po HOW LONG …?bude vždy present perfect ….
How long have you had this car?
Po When…? Bud minulý prostý…When did you buy this car ?

ÚKOL: Pár vět na procvičení ( zašlete mi na email):
Ahoj, kdy jsi přijel do Londýna ?
Přijel jsem před dvěma dny. Právě jsem chtěl jít do Britského muzea. Byl jsi tam někdy ?
Ne, nikdy jsem tam nebyl.
Před 2 lety jsem byl jenom v Buckinghamském paláci.
Už jsi koupil lístky ?
Ano, už jsem je koupil. Objednal jsem je přes i-net (via i-net)
Ano, koupil jsem je minulý víkend.
Tab. 2
Kdy hlavně použiji PAST SIMPLE    
· AGO
· LAST
· YESTERDAY
· A DAY BEFORE YESTERDAY
· in 2009
· at 6 a.m.
· from 6.00 to 9.00
    ?  WHEN did they arrived at school ? Kdy přijeli do školy? 
                                          
  Kdy hlavně použiji PRESENT PERFECT
· doba děje není určena (nevyplývá..)
· YET        ALREADY     NOT YET
· THIS       TODAY        RECENTLY
· JUST        EVER          NEVER
· SINCE      FOR            SO FAR
· for a long time         for ages
· this is the worst…….
    ?  HOW LONG has she written that exam? Jak dlouho píše ten test?                                            
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